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 الممخص: 

، ىذا 2019-2017ودوره في التنمية المحمية في الجزائر ببمدية الخروب كابدال تعالج ىذه الدراسة برنامج 
مفوضية مم المتحدة لمتنمية و رية وبرنامج الأئبتعاون بين الحكومة الجزاالبرنامج الذي يعد شراكة دولية 

سنوات من اجل ترقية  4يمتد عمى مميون أورو  11يقدر بحوالي  بتمويل مشترك بالجزائر، الإتحاد الاوروبي
"برنامج كابدال  دور هو ما: حيث تمحور التساؤل الرئيسي في  ،الوطنيمستوى بمديات نمودجية في ال 10

والذي تفرعت عنو  ؟ 2019و  2017 في الفترة ما بين في تحقيق التنمية المحمية ببمدية الخروب
  :التساؤلات التالية

 دور ايجابي في تحقيق التنمية المحمية في بمدية الخروب.؟ ىل يؤدي برنامج كابدال التساؤل الأول :
 ماىي النتائج )المكاسب( المحققة من برنامج كابدال في بمدية الخروب.؟ التساؤل الثاني:

نظري م المنيج الوصفي من خلال وصف الموضوع في شقو الدومن أجل التحكم في الموضوع عمميا استخ
وكذا في شقو الميداني، وذلك تم بالإعتماد عمى المراجع المتوفرة  نظريا وعمى تقنيتي المقابمة والملاحظة 

مامفاده أن برنامج كابدال إجابي وفعال في تحقيق التنمية محمية ميدانيا حيث توصمت النتائج الى  والمقابمة
 في بمدية الخروب. 

 برنامج  كابدال، التنمية المحمية.  :الكممات المفتاحية

Abstract:  

This study addresses the CAPDEL program and its role in local development in Algeria, in the 

municipality of El Khroub 2017-2019. This program is an international partnership and 

cooperation between the Algerian government, the United Nations Development Program and 

the European Union Commission in Algeria, with a common funding of 11 million Euros over 

4 years. The progam aims at developing 10 Algerian model municipalities. What is the role of 

the KABDAL Program in Local Development in Al Kharoub Municipality between 2017 and 

2019 ?. In addition, it raises the following questions:  

The first question: Does the CAPDEL program play a positive role in achieving local 

development in the Municipality of El Khroub?, 

 The second question: What are the outcomes attained by the CABDEL program in the 

Municipality of El Khroub ?. 

In order to control this  subject scientifically, we used the descriptive approach wich  was 

used to describe the subject in both the theoretical and the field sections, relying on the 

available resources in theory and on the observation and interview in the pratic side in this 

search ,The results found that CAPDAL has a positive and effective role in achieving 

development In the municipality of El Kheroub. 
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